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Κ .Ο. ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ  

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους Υπουργούς 
1.Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Κ. Σκρέκα 
2.Εσωτερικών κ. Μ. Βορίδη 
3.Προστασίας του Πολίτη κ. Π. Θεοδωρικάκο 

 

ΘΕΜΑ: Νέα πυρκαγιά στον προστατευόμενο υδροβιότοπο Natura της Λίμνης Στυμφαλίας στην Κορινθία. 

Κύριοι Υπουργοί,  

Παραμονή της ημέρας των Θεοφανίων ξέσπασε νέα ανεξήγητη -μέχρι στιγμής- πυρκαγιά στην Λίμνη 

Στυμφαλία, η οποία έκαψε μεγάλη έκταση από καλαμιώνες και βλάστηση του προστατευόμενου υδροβιότοπου. 

Τονίζεται ότι ανάλογη φωτιά είχε ξεσπάσει και ένα χρόνο ακριβώς πριν, ανήμερα της ημέρας των Χριστουγέννων 

(25.12.2020), για την οποία το Κίνημα Αλλαγής είχε καταθέσει η υπ’αριθ. 2965/28-12-2020 Ερώτηση, ρωτώντας 

μεταξύ άλλων για την ύπαρξη σχεδίου πυρασφάλειας, για τις ενέργειες που έχουν γίνει, τα μέτρα που έχουν ληφθεί 

έως τώρα και τους αρμόδιους φορείς που τα έχουν λάβει προκειμένου να αποφευχθούν αυτού του είδους τα 

περιστατικά στο μέλλον, ζητώντας παράλληλα αξιολόγηση της αποτελεσματικότητας των γενικότερων δράσεων για 

την προστασία της Λίμνης Στυμφαλίας αλλά και ενημέρωση για την ύπαρξη ολοκληρωμένου σχεδίου διαχείρισης των 

υδάτινων πόρων της λίμνης και του καλαμιώνα. Και όλα αυτά συμβαίνουν την στιγμή που ακόμα δεν έχει 

ολοκληρωθεί η μετάβαση του φορέα προστασίας της συγκεκριμένης περιοχής στον υπό σύσταση ΟΦΥΠΕΚΑ αλλά και 

ενόψει μιας ακόμα επαπειλούμενης καταδίκης της Ελλάδας από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο για πλημμελή προστασία 

της βιοποικιλότητας. 

Σε συνέχεια της Ερώτησής μας, υπήρξαν συναντήσεις του Υφυπουργού Περιβάλλοντος με τους αρμόδιους 

φορείς για να καταλογιστούν ευθύνες και να δοθούν ρόλοι για την προστασία της λίμνης, ώστε να μην επαναληφθούν 

ανάλογα φαινόμενα, ενημερωθήκαμε ότι ήταν σε εξέλιξη η  μελέτη για την διαχείριση του καλαμιώνα, ενώ η χαμηλή 

στάθμη νερού στην λίμνη απέδειξε την έλλειψη αποτελεσματικού σχεδίου διαχείρισης των υδάτινων πόρων τα 

τελευταία χρόνια. 

Επειδή, η Λίμνη Στυμφαλία είναι προστατευόμενος βιότοπος ενταγμένος στο πρόγραμμα Natura 2000, με 

κωδικό GR2530002, σε μία έκταση περίπου 13 τετραγωνικών χιλιομέτρων, καθώς σε αυτή υπάρχουν ενδημικά ψάρια 

που έχουν την ιδιότητα να επιβιώνουν και όταν αποξηραίνεται η λίμνη βυθιζόμενα στο παχύ στρώμα λάσπης που 

δημιουργείται, ενώ εκεί βρίσκουν καταφύγιο επίσης και μεταναστευτικά πουλιά όπου η λίμνη αποτελεί τόπο 

αναπαραγωγής τους, 

Επειδή, η Λίμνη Στυμφαλία έχει ελώδη χαρακτηριστικά και διατηρεί νερό κυρίως τους χειμερινούς μήνες και 

κατ’ επέκταση φαντάζει να συγκεντρώνει ελάχιστες πιθανότητες το σενάριο η πυρκαγιά να οφείλεται σε… φυσικά 

αίτια παραμονή των Θεοφανίων και εν μέσω του χειμώνα στην ορεινή Κορινθία, 

Επειδή, οι αρμόδιοι φορείς θα έπρεπε να είχαν λάβει όλα τα απαραίτητα εκείνα μέτρα για την πρόληψη και 

αποφυγή επανάληψης τέτοιων αλλά και άλλων παρόμοιων καταστροφικών φαινομένων στον προστατευόμενο 

υδροβιότοπο της συγκεκριμένης λίμνης, δεδομένης μάλιστα της χρηματοδότησης που υπήρξε από το 2013 ύψους 

περίπου 2 εκ. ευρώ μέσω του Προγράμματος Life Στυμφαλία, αλλά και  
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Επειδή στις 17 Δεκεμβρίου 2020 το Δικαστήριο της Ευρωπαϊκής Ένωσης καταδίκασε τη χώρα μας (C-849/19) 

για μη συμμόρφωση με την οδηγία για τους οικοτόπους (Οδηγία 92/43/ΕΟΚ), 

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Υπάρχει πόρισμα για τα αίτια της περσινής πυρκαγιάς και αν ναι ποια είναι αυτά; 

2. Ποια ήταν τα αίτια της φετινής πυρκαγιάς στον υδροβιότοπο της Λίμνης Στυμφαλίας στην Κορινθία και 
ποια η τελική έκταση της καταστροφής ; Ήταν στην ίδια ακριβώς περιοχή με την περσινή ; 

3. Επηρεάστηκε η προστατευόμενη έκταση που είναι ενταγμένη στο Πρόγραμμα Natura 2000 και ποια η 
αποτίμηση του περιβαλλοντικού αντίκτυπου στην χλωρίδα και πανίδα της λίμνης από αυτή την πυρκαγιά; 

4. Τι ενέργειες προτίθεστε να κάνετε για την αποκατάσταση της οικολογικής ζημιάς ; 

5. Υπάρχει σχέδιο πυρασφάλειας στην περιοχή ; Αν υπάρχει γιατί δεν λειτούργησε ; 

6. Σε ποιες ενέργειες είχατε προβεί και ποια μέτρα είχαν ληφθεί έως τώρα και από ποιους αρμόδιους φορείς 
προκειμένου να προληφθεί και να μην επαναληφθεί μια ακόμα καταστροφική πυρκαγιά αλλά και να 
αποφευχθούν ανάλογα φαινόμενα ; Γιατί δεν απέδωσαν ; 

7. Ποια η αξιολόγηση των προηγούμενων μέτρων και ενεργειών -εάν και εφόσον έγιναν- αλλά και η 
αξιολόγηση της αποτελεσματικότητας των γενικότερων δράσεων για την προστασία της Λίμνης 
Στυμφαλίας και ειδικότερα του Προγράμματος Life Στυμφαλία ύψους 2 εκ. ευρώ ;  

8. Ποιες οι αρμοδιότητες – ευθύνες του κάθε φορέα και γιατί αποδείχθηκε αναποτελεσματικός για μία ακόμη 
φορά ο συντονισμός των δράσεων τους ; 

9. Υπάρχει ολοκληρωμένο σχέδιο διαχείρισης των υδάτινων πόρων και έλεγχος των επιπτώσεων που μπορεί 
να έχει η συγκεκριμένη πυρκαγιά στον υδροφόρο ορίζοντα, δεδομένου ότι το νερό της λίμνης 
χρησιμοποιείται για την ύδρευση των Δήμων Σικυωνίων και Κορίνθου; 

Αθήνα, 07.01.2022 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Γιώργος Αρβανιτίδης 
 
 
 

Ευαγγελία Λιακούλη 
 
 
 

Γιώργος Καμίνης 
 
 
 

Ανδρέας Πουλάς 
 
 
 




